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در باطن از روستا هم محروم تر است. شهركى كه با 
عنوان پرطمطراق «مهرگان» نام گرفته اما ساكنانش 
نزديك به يك دهه اســت كه از بــى مهرى رنج 
مى برند. اواخر سال 91 كه براى اولين بار به قصد 
تهيه گزارش به «مهرگان» اعزام شديم، حتى براى 
پيدا كردن مسير و نشانى آنجا مشكل داشتيم.  آن 
موقع با خودمان كلنجار مى رفتيم كه مگر مى شود، 

پروژه اى كه قرار است جمعيت كثيرى از ...
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قدس: با برگزارى جلســه هيئــت مديره 
شركت ابنيه و ســاختمان پديده شانديز در 
بيســت و پنجم دى ماه سرمايه اين شركت 
937 ميليارد تومــان افزايش خواهد يافت. 
مديرعامل گروه شركت هاى پديده شانديز با 
بيان اين مطلب در جمع خبرنگاران گفت: بر 

اساس ضوابط قانون تجارت و با ...

قدس: عضو انجمن ادبى رضوى با بيان اينكه 
مشهد پايگاه شــعر رضوى در كشور است، 
گفت: ما در اســتانى زندگى مى كنيم كه به 
نام امام رضا(ع) مزين است و شاعرانى كه در 
خراسان رضوى در بخش سرودن اشعار آيينى 
فعاليت دارند، يكى از محورهاى موضوعى آثار 

خود را پرداختن به اشعار رضوى در...
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قدس گزارش مى دهد

مهرگان، همچنان در برزخ بى مهرى
��

��ر

مهناز خجسته نيا اينجا آخر دنيايى است 
كــه بنا به هــزار و يك دليل محــل زندگى 
جمعيت زيادى از سرريز كلانشهر مشهد شده 
است. جايى كه سال هاســت در برزخ شهر و 
روستا مى سوزد، اما در ظاهر، شهر و در باطن از 

روستا هم محروم تر است.
شهركى كه با عنوان پرطمطراق «مهرگان» نام 
گرفته اما ساكنانش نزديك به يك دهه است 

كه از بى مهرى رنج مى برند.

 تغييراتى پس از 6 سال بى مهرى
اواخر سال 91 كه براى اولين بار به قصد تهيه 
گزارش به «مهرگان» اعزام شديم، حتى براى 
پيدا كردن مسير و نشانى آنجا مشكل داشتيم. 
آن موقع با خودمان كلنجار مى رفتيم كه مگر 
مى شود، پروژه اى كه قرار است جمعيت كثيرى 
از سرريز كلانشــهر را در خود جاى دهد، اين 

قدر بى نام و نشان باشد.
آن زمان اين گونه برداشت مى كرديم كه شايد 
چون هنوز زمانى از افتتاح آن نگذشته و تعداد 
ساكنان آن اندك است، كسى آنجا را نديده و 

نام آن را نشنيده است.
آن موقع به ذهنمان هم نمى رسيد كه مهرگان 
با گذشــت بيش از 6 ســال از بهــره بردارى 

همچنان مورد بى مهرى باشد.

 آش همان آش و كاسه همان كاسه!
آن موقع هم ســكوت مطلقى بر «مهرگان» 
حاكم بود و خبر از ساكنان محله و سر و صداى 

بچه ها و دانش آموزان نبود. 
فقــط خانه بود و خانه! تعــداد اندكى هم كه 
ســاكن مهرگان بودند، در خانه ها پناه گرفته 
بودند تا شــايد روزى بتواننــد از خانه بيرون 

بيايند.
آن موقع خبرى از اتوبــوس و مغازه و رونق و 
آبادانى نبود. تا چشم كار مى كرد، كارگر و بنا 

مشغول ساخت و ساز بودند.
در خيابان هــاى مهرگان جــز چند خودروى 
پارك شده، هيچ خبرى از وسايل نقليه نبود.

اما روز گذشته هم كه بنا به درخواست اهالى 
فاز دوم شــهرك مهرگان، عازم آنجا شديم در 
محله هاى فاز دوم نيــز تصاوير همان تصاوير 
قديمى بــود. هرگز بــاور نمى كرديم كه اين 
همه از جمعيت كلانشهر مشهد بدون ذره اى 
امكانات، سرازير آنجا شده باشد. گرچه مهرگان 
حالا براى خودش شــهرى شــده كه حرفى 
براى گفتن دارد، اما جاى تأسف است كه درد 

مهرگان هنوز هم بى مهرى است و بس!

 خانه اى براى فرار از مصائب مستأجرى
جمعيت روبه افزايش مهرگان كه حتى براى 
سكونت در فاز دوم نيز با استقبال روبه رو شده، 

سال هاســت كه فقط به سقف خانه دلخوش 
كرده اند. اينكه سرانجام از مصائب مستأجرى 
راحت شــده اند و مى توانند شب را در خانه اى 
كه سال هاست، آرزوى آن را داشته اند، سپرى 
كنند، اما اينكه بايد چــه قيمتى را براى اين 

آرامش بپردازند، نمى دانند؟
از تمام امكانات و خدمات شهرى و روستايى، 
راه اندازى يك خط اتوبوســرانى و چند سطل 
بزرگ براى جمع آورى زباله ســهم اهالى فاز 
دوم شــده اســت.آنجا نه خبــرى از نانوايى، 
درمانگاه، فضاى ســبز، پارك بازى كودكان، 

مغازه و از همه مهم تر مسجد و مدرسه نيست.

 تمام دار و ندار اهالى فاز دوم
وقتى به سراغ اهالى ساكن در فاز دوم مهرگان 
مى رويم، مشكلاتى مطرح مى شود كه يادآور 
مصائب فاز اول اين شهرك در سال 91 است.

با اينكه هوا بشدت سرد است و سوز زمستان 
امــان لحظه اى ماندن در بيرون از ســرپناه را 
نمى دهد، اما چند زن جوان در آخرين ايستگاه 

اتوبوس منتظر ايستاده اند.
آن هــا در حالى منتظر اتوبوس ايســتاده اند 
كه نه خبرى از ســايه بان است و نه صندلى 
و يا بلوكه اى ســيمانى كه نقش صندلى را 
ايفا كند. اما باز هم اهالى دلشان خوش است 
كه اتوبــوس حداقل تا اينجا مى آيد.  وقتى به 
سراغشان مى رويم، آن قدر مشكلات دارند كه 

نمى دانند از كدام مشكلشــان براى ما سخن 
بگويند. يكى مى گويد: با اينكه تمام دار و ندار 
ما همين اتوبوس اســت، اما خود اين اتوبوس 
هم براى ما دردسرساز شده است. به گفته وى 
بكارگيرى اتوبوس هاى بى كيفيت در اين خط 
موجب شده كه اهالى مهرگان اغلب به كمردرد 

مبتلا شوند. 
ديگرى هم مى گويد: به دليل ايســتگاه هاى 
زيادى كه در طول مســير براى خط شهرك 
مهرگان تعريف شده اســت، دست كم ما دو 

ساعت بايد سوار بر اين اتوبوس باشيم.

وى با بيان اينكه معطلى دو ســاعته مسافران 
اين خط اتوبوسرانى براى طى مسير، آن ها را 
از انجام بســيارى از كارهاى ادارى و درمانى 
محروم كرده است، مى گويد: اين در حالى است 
كه براى هر رفت و برگشت به شهر ما بايد بيش 

از چهار ساعت وقت بگذاريم.

  خلف وعده تنها عايدى پيگيرى ها
يكى از اهالى هم با اشاره به پيگيرى هاى انجام 
شده براى رفع مشكلات اين شهرك، مى گويد: 
نتيجه همه پيگيرى هاى انجام شده، تنها خلف 
وعده هايى است كه عرصه زندگى را بر اهالى 

اينجا تنگ كرده است.
او با بيان اينكه تاكنون هيچ اتفاق چشــمگير 
و خوشايندى در حوزه تحقق وعده ها صورت 
نگرفته اســت، مى افزايد: ســاخت چند واحد 
تجارى در حاشــيه بلوار اصلــى فاز دوم، تنها 
اقدامى بوده كه متأسفانه در حد سفت كارى 

و به صورت بلاتكليف باقى مانده است.
يكى ديگر از اهالى هم ما را قســم مى دهد تا 
بگوييم كه سگ هاى ولگرد امان اهالى اينجا را 

بريده اند.
زن جوانى هم كه چندين كودك قد و نيم قد 
همراه خود دارد از مسئولان خواهش مى كند 

به داد مدرسه اين شهرك برسند.
يكى ديگر از اهالى هم كه خودش را نماينده 
ســاكنان فاز دوم مهــرگان معرفى مى كند، 
مى گويد: به دليل نداشتن نانوايى، بيشتر اهالى 

حتى از تأمين نان خود نيز ناتوان هستند.
او مــا را به تماشــاى در و ديوار پــر از ترك 
خانه هاى شهرك هم دعوت مى كند و مى گويد: 
نمى دانيم با يك زلزله چند ريشترى چه بلايى 

سر اين ساختمان ها و ساكنانشان خواهد آمد.
در حين گردش در محله هاى فاز دوم مهرگان 
تنها منظره اى كه از بلنداى آخرين تپه شهرك 

ديده مى شود، خانه است و بيابان!

در حوالى امروز2

عضو انجمن ادبى رضوى در گفت و گو با قدس:
 مشهد پايگاه شعر رضوى است

عضو  قمرى:  مهديه 
رضوى  ادبــى  انجمن 
با بيان اينكه مشــهد 
پايگاه شعر رضوى در 
كشــور اســت، گفت: 
ما در اســتانى زندگى 
مى كنيــم كه بــه نام 
امــام رضــا(ع) مزين 
است و شــاعرانى كه 
در خراسان رضوى در 

بخش ســرودن اشعار آيينى فعاليت دارند، يكى از محورهاى 
موضوعــى آثار خــود را پرداختن به اشــعار رضوى در نظر 

مى گيرند.
محمد نيك، با اشاره به اينكه شاعرانى كه در جوار حرم مطهر 
رضوى هستند امكان زيارت بيشترى دارند، اضافه كرد: آن ها 
بى  ترديد، بهتر و بيشــتر مى توانند حال و هواى حرم مطهر 

رضوى را در اشعار خود توصيف كنند.
او كــه به گفته خــودش حدود نيم قرن در حوزه ســرودن 
شعر فعال بوده و ســه سال عضو انجمن ادبى رضوى است، 
ادامه داد: خوشبختانه در سال هاى اخير، همزمان با برگزارى 
جشن هايى در سطح كشور و استان همزمان با دهه كرامت، 
جشــنواره هايى نيز همچون شــعر رضوى برگزار مى شود و 
شــاعران مى توانند در اين رقابت هاى فرهنگى، آثار خود را 

محك بزنند.
عضو انجمن ادبى رضوى در پاسخ به پرسشى مبنى بر اينكه 
استقبال شاعران جوان از ســرودن شعر رضوى در خراسان 
رضوى چگونه است، متذكر شد: خوشبختانه طى سال هايى 
كه به عنوان داور، مجرى و پيشكســوت فعاليت داشــته ام، 
حضور شــاعران جوان در عرصه سرودن اشعار رضوى بسيار 
خوب بــوده و همواره تلاش كرده ام آن ها را در اين مســير 
تشــويق كنم تا انگيزه بيشــترى براى ادامه فعاليت داشته 

باشند. 
نيك، با اشاره به اينكه يكى از مهم ترين مؤلفه ها در سرودن 
شعر، برخوردارى از استعداد و نبوغ در اين حوزه است، ادامه 
داد: حضور شاعران جوان در شعر رضوى سبب شده ايده هاى 
خوبى در اين نوع از آثار مشاهده شود و مسير شعر رضوى به 

سوى پيشرفت گام بردارد.
او فعاليــت انجمن ادبى رضــوى را عاملى مهم براى ارتقاى 
كيفيت آثار شاعران بويژه جوانان دانست و بيان كرد: شاعران 
جوان در جلســات مختلف انجمن شركت كنند تا علاوه بر 
اينكه با سلايق و شاعران گوناگون آشنا  شوند، براى رشد آثار 
خود نيز با نظرات و نقدهاى ديگر شاعران هم آشنا شوند تا 

اشعار آن ها از نظر كيفيت و محتوا ارتقا يابد.

 جشنواره «خوب مثل بچه ها» 
براى 30 هزار كودك مشهدى

قدس: رئيس شوراى اجتماعى محلات مشهد گفت: دومين 
جشــنواره «خوب مثل بچه ها» با مشاركت 90 مهدكودك 
ســطح منطقه 10 و 12 از بيســتم دى ماه لغايت بيســتم 
بهمن ماه به مدت يك ماه ويژه 30  هزار كودك مشهدى در 

فرهنگسراى شهر زيبا و ايمن برگزار خواهد شد.
ســيد مجتبى منتظرى با اشاره به اينكه هدف از برگزارى 
اين جشنواره نهادينه ســازى فرهنگ شهروندى و حقوق 
شهرنشينى است، افزود: با توجه به اينكه مخاطبان اصلى 
اين جشــنواره، كودكان هســتند تلاش مى شود مفاهيم 
مرتبط با فرهنگ شــهروندى از سنين پايين در بين آنان 
درونى و نهادينه سازى شود.رئيس شوراى اجتماعى محلات 
مشهد در تشريح موضوعات اين جشنواره، بيان كرد: ترويج 
فرهنگ تفكيك از مبدا، حفظ فضاى سبز، كاشت و آبيارى 
فضاى سبز، توجه به حق تقدم، عبور و مرور عابران پياده، 
ايمنى در منــزل، احترام به بزرگترها، مســئوليت پذيرى 
پســرها و صبور بودن دخترها و غيــره از موضوعات قابل 
ذكر جشنواره است. رئيس شوراى اجتماعى محلات مشهد 
با بيان اينكه موضوعات جشــنواره در قالب شعر و داستان 
و ســرود و با زبان كودكانه ارائه مى شــود، بيان كرد: قطعا 
آموزش به كودكان با زبان هنر تاثيرگذار و جذاب اســت و 

مى تواند به درونى شدن اين مفاهيم يارى رساند. 

 افزايش 500 تومانى قيمت 
سهام پديده شانديز

هاشم رســائى فر: با برگزارى جلسه هيئت مديره شركت 
ابنيه و ساختمان پديده شــانديز در بيست و پنجم دى ماه 
سرمايه اين شركت 937 ميليارد تومان افزايش خواهد يافت. 
مديرعامل گروه شركت هاى پديده شانديز با بيان اين مطلب 
در جمع خبرنگاران گفت: بر اساس ضوابط قانون تجارت و با 
توجه به تصميم گيرى و تصميم سازى كه انجام شده است، 
شركت ابنيه و ساختمان در اواخر ماه جارى افزايش سرمايه 

خواهد داشت. 
ابوالفضل انتظارى عنــوان كرد: تاكنون تصميم گيرى هايى 
در مورد شــركت ابنيه و ساختمان از سوى هيئت مديره اين 
شــركت صورت گرفته بود، اما چون شرايط فراهم نشد اين 
افزايش سرمايه ســرانجامى نداشت كه خوشبختانه در حال 
حاضر اين مقدمات فراهم شــده اســت و طى جلسه هيئت 
مديره شركت در بيست و پنجم دى ماه 937 ميليارد تومان به 
سرمايه شركت ابنيه و ساختمان پديده شانديز افزوده مى شود 
كه اين افزايش سرمايه از محل مطالبات شركت توسعه صنعت 
گردشگرى پديده از شركت ابنيه و ساختمان خواهد بود. وى 
ياد آور شــد:با اين اتفاق و تبديل هر ســهم از سهامداران به 
6 ســهم، ما شــاهد 500 درصد افزايش سرمايه اين شركت 
خواهيم بود بدون اينكه سهامداران آورده اى داشته باشند. در 
همين راستا يك روز قبل از جلسه هيئت مديره؛ يعنى 24 دى 
ماه سامانه نقل و انتقال سهام بسته خواهد شد و تا 6 روز ادامه 

خواهد داشت و در اين مدت نقل و انتقالى نخواهيم داشت.
مديرعامل گروه شــركت هاى پديده شانديزدر ادامه افزود: با 
شرايط به وجود آمده براى سرمايه شركت ابنيه و ساختمان 
ســرمايه اين شــركت از 1875 ميليارد ريال به 11 هزار و 
250 ميليارد ريال افزايش مى يابد كه با اين تفاســير قيمت 
كارشناسى سهام نيز افزايش خواهد داشت و با افزايشى 500 
تومانــى از 3375 تومان به 3875 تومان در هر بلوك 6 تايى 
خواهد رسيد. انتظارى همچنين اظهار داشت: بر اساس مصوبه 
و تكليفى كه براى گروه شركت هاى پديده شانديز تعيين شده 
است تا آخر ســال مجمع عمومى فوق العاده شركت ابنيه و 
ســاختمان با دعوت از همه سهامداران تشكيل خواهد شد و 
در آن جلسه در خصوص مرحله دوم افزايش سرمايه شركت 
نظرخواهى و تصميم گيرى خواهد شد، ضمن اينكه در خرداد 
يا تير ســال 97 نيز مجمع عمومى و عادى شــركت ابنيه و 
ساختمان را تشــكيل مى دهيم تا سهامداران اعضاى هيئت 
مديره را انتخاب كنند؛ اين يعنى اينكه ديگر هيئت مديره اى 

انتصابى از سوى ستاد تدبير نخواهيم داشت.
وى در پاسخ به پرســش خبرنگار ما مبنى بر اينكه در حال 
حاضر شــرايط خريد و فروش سهام پديده چگونه است و آيا 
كسانى كه تمايل به فروش سهام دارند مى توانند سهام خود را 
عرضه كنند، گفت: در حال حاضر باتوجه به پروژه هاى فعالى 
كه داريم و بهره بردارى هايى كه انجام مى گيرد و نيز افزايش 
سرمايه اى كه شركت پديده شانديز دارد، مقدار عرضه سهام 
براى فروش از سوى سهامداران كاهش پيدا كرده است؛ چرا 
كه ســهامداران اميدوار شده اند و اين موجب شده تاعرضه و 
فروش سهام به حداقل برســد، ما در گذشته روزانه 300 تا 
400 هزار نقل و انتقال داشــتيم كــه در حال حاضر خيلى 
كاهش پيدا كرده است تا حدى كه در برخى از روزها خريدار 

داريم، اما سهام به تعداد عرضه نداريم!
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گزارش

بازار نصب  هنگامه طاهرى اين روزهــا 
فيلتر شكن داغ اســت. اين امر در شرايطى 
در جامعه اپيدمى شــده كه دولت به دنبال 
اغتشاش هاى اخير، مجبور به قطع شبكه هاى 
اجتماعى مخرب شد. قطع تلگرام هم يكى از 
آن موارد بود، اما موضوع فيلتر شدن تلگرام 
نه تنها محدوديت ايجاد نكرد، بلكه در عصر 
فناورى و هزاره ســوم، كاربران اين نرم افزار 
ارتباطى با نصب فيلترشــكن نه تنها تلگرام 
بلكه بسيارى از كانال هاى غيراخلاقى را نيز 

رمزگشايى كردند.
حالا اين روزها موبايل فروشــى هاى شهر از 
احمدآباد گرفته تا بلوار ســجاد، پر شــده از 
افزايش تقاضا براى نصب فيلتر شكن بر روى 
تلفن هاى همراه كه اغلب دارندگان تلفن ها از 
نوجوانان كم سن و سال تا سالمندان هستند 
كه البته كار و كاسبى خوبى هم براى برخى 

رو به راه كرده است.
مريم حســن زاده يكى از جوانانى است كه 
براى استفاده از تلگرام و اينستاگرام از فيلتر 

شكن استفاده مى كند.
 او مى گويــد: مــن تا امروز از فيلتر شــكن 
استفاده نمى كردم، اما حالا مجبورشدم هم 
به خاطر تلگرام و هم به خاطر محدوديت هاى 

اپل فيلتر شكن نصب كنم.
على شــيريان يك دانشجوى مشهدى هم 

مى گويــد: از اول ترم تمام اســتادها كانال 
داشتند. سؤالات را مى فرستادند و بخش ها 
را بــراى امتحان اعلام مى كردند. حتى براى 
تهيه جزوه و كتاب هم با ارســال تصويرِ آن 
در كانال ها به دانشــجويان اطلاع رســانى 
مى كردند. ما همكلاسى ها هم با تلگرام با هم 
در ارتباط بوديم و اخبار دانشگاه را رد و بدل 
مى كرديم، اما با فيلتر شدن تلگرام الآن همه 

اوضاع دانشگاه به هم ريخته.
او درباره كســانى كه مبالــغ بالا براى فيلتر 
شــكن ها مى دهند، اظهار مى دارد: اين افراد 
فايل هاى سنگين جا به جا مى كنند كه نياز به 
فيلترشكن هاى گران دارند و اشتراك ماهيانه 

مى گيرند. 
ســلطانى ضمن بيــان اين موضــوع اظهار 
مى دارد كه يكى از مشــتريانش از پرداخت 
مبلغ 88 هزارتومان براى نصب فيلتر شكن 

به يكى از موبايل فروش ها خبر داد.
او خاطر نشان مى كند: تعداد متقاضيان براى 
نصب فيلترشكن اين روزها زياد شده. برايشان 
هم فرقى نمى كند چه فيلترشكنى باشد. فقط 

مى خواهند بتوانند با آن تلگرام را باز كنند.

 نصب فيلتر شكن غير قانونى است
مسئول اتحاديه صنف خدمات تلفن همراه 
و تجهيزات مخابراتى مشهد مى گويد: نصب 

فيلترشكن، غيرقانونى و جرم است از اين رو 
اصلاً در فهرست قيمت گذارى اتحاديه نيامده 

است.
افشــين اكبرى حداد بيان مى دارد: اتحاديه 
تأكيد كرده حتى هيچ موبايل فروشى روى 
در و پنجــره مغازه اش بين خدماتى كه ارائه 
مى كند، نامى از فيلترشــكن ننويســد، اما 
واقعيت اين است كه گوگل تمام اطلاعات با 
انواع فيلترشكن ها را در اختيار كاربران قرار 

مى دهد.
وى ادامه مى هد: تلگرام يك وسيله ارتباطى 
اجتماعى اســت كه در حــال حاضر مورد 
اســتفاده هاى تجارى بسيارى قرار مى گيرد. 
چنانكه ما بــراى اطلاع رســانى همكاران 
فاكتور هــاى فروش و اســناد باربرى وكپى 
مدارك و... را در گروه هاى هم صنف خودمان 

با تلگرام اطلاع رسانى و رد و بدل مى كنيم.
بنابرايــن نصب فيلتر شــكن از طرف مردم 

موضوع عجيبى نيست.
به گفته او با اينكه فيلتر شكن هنگام استفاده 
ساير نرم افزارها مانند نرم افزار بانك را از كار 
مى انــدازد، اما آن قدر در زندگى و كار مردم 
نقش دارد كه حاضرند، بقيه نرم افزارهايشان 
كار نكند، اما به اينســتا و تلگرام دسترسى 

داشته باشند.
وى علاوه بر اين بيان مى دارد: مســئولان از 

مردم مى خواهند از شــبكه سروش به جاى 
تلگرام اســتفاده كنند در حالى كه سروش 
اصلاً ظرفيت بار زيــاد را مثل تلگرام ندارد، 
دايم هم در حال سرچ است و نمى تواند، مثل 

تلگرام عمليات انجام بدهد.
وى علاوه بر اين اظهــار مى دارد: 70 درصد 
كسانى كه تلگرام نصب كرده اند از آن استفاده 
كارى مى كنند. آن 30 درصدى هم كه سوء 
اســتفاده مى كنند، همه جا پيدا مى شوند. 
دولت با فيلتر كردن تلگرام نمى تواند، مشكل 
آن 30 درصــد را حل كند چون به هر حال 

آن ها راهى ديگر پيدا مى كنند.
اكبرى همچنين خاطرنشان مى كند: دولت 
هنوز تكليف خودش را هم با اين شــبكه ها 
معلوم نكرده است. اگر اينستا و تلگرام را فيلتر 
كرده اند، چگونه خود وزير از همين شبكه به 
مردم پيام مى دهد يا توئيت مى كند؟ آيا وزير 

از فيلترشكن استفاده نمى كند؟
بــه گفته او شــبكه هاى اجتماعى فناورى 
هســتند و ما نمى توانيم فناورى را حذف 

كنيم.

فيلترشكن  فروشى در بازار تلفن همراه!

k h o r a s a n e m r o o z @ y a h o o . c o m
@quds95 :كانال تلگرام

قدس: خالى شدن 90درصد ظرفيت سدهاى خراسان جنوبى
نيش و نوش: اون 10درصد ديگه آب هم تو سوراخ سمبه هاى 

سدها گير كردن و نتونستن خارج بشن!
قدس: «گردشــگرى غــذا» تأثيرگذارتريــن عامل جذب 

گردشگران
نيش و نوش: البته غذا عامل جذب گردشگران ايرانى هست، 

ولى خارجيا جذب آثار تاريخى ميشن!
قدس: درد بى درمان بيمارستان هاى مشهد

نيش و نوش: بيچاره اون بيمارانى كه از اين بيمارستان هاى 
بيمار، اميد درمان دارن!

قدس: 1028 ميليارد تومان ســهم تسهيلات اشتغال زايى 
استان برآورد شده است

نيش و نوش: ولى معلوم نيســت چند ميليارد از اين مبلغ 
صرف واردات كالا و افزايش بيكارى در استان بشه!

قدس: كشف 1000 تن ماده معدنى سرب و روى در طبس
نيش و نوش: اين كشف گرانبها رو به تمامى مديران مربوطه 

كه قراره سهم ببرن، تبريك ميگيم!
قدس: مراجعه روزانه پنج نفر براى راه اندازى فســت فود در 

مشهد
نيش و نوش: و روزانه واســه راه اندازى 10تا فست فود هم 
مجوز ميدن و اين نشون دهنده اهميت سلامتى مشهدى ها 

واسه خودشون و مسئولانه!

��ش و �وش
سعيد ترشيزى

آرش خليل خانه  جشــنواره بين المللى فيلم فجر 
مهم ترين جشــنواره سينمايى ايران اســت كه از سال 
1361 تاكنــون در بهمن ماه هر ســال در تهران برگزار 
مى شــود. اين جشنواره از چند سال پيش در تعدادى از 
استان ها همچون مشهد نيز در صورت تأمين بودجه و يا 

حمايت ساير نهادها به صورت همزمان برگزار مى شود.
اين جشنواره در مشــهد با وجود برگزارى چهارده دوره 
از آن هنوز برنامه ريزى مدونى در خصوص برگزارى آن 

وجود ندارد.
در همين زمينه وزير فرهنگ و ارشاد اسلامى در پاسخ به 
اين پرسش خبرنگار ما كه چرا برنامه ريزى براى برپايى 
اين جشنواره در مشــهد همه ساله در دقيقه نود انجام 
مى شود، گفت:ما با برگزارى همزمان جشنواره فيلم فجر 

در تهران و مشهد كاملاً موافق هستيم.

ســيد عباس صالحى افزود:اين پيشنهاد قدس مبنى بر 
داشــتن يك برنامه مدون جهت برگزارى همه ســاله 
جشنواره فيلم فجر در مشهد را دنبال مى كنم تا اجرايى 
شود. وى اظهار داشت:اين موضوع را براى ساير استان ها 
هم پيگيرى مى كنم تا به طور دايم جشنواره فيلم فجر در 

ساير استان ها اجرا شود.
وزير فرهنگ و ارشــاد اســلامى با اشــاره به اينكه زير 
ســاخت هاى لازم بــراى برگزارى جشــنواره در مراكز 
استان ها فراهم شده است، تصريح كرد: امسال بودجه اى 
براى برگزارى همزمان جشــنواره فيلم فجر در مشهد 
در نظر گرفته ايم.البته اميدواريم اســتاندارى هم در اين 
خصوص مشاركت داشته باشد تا جشنواره اى در شأن اين 

اتفاق فرهنگى باشد.
حجت الاسلام و المســلمين پژمان فر، نماينده مردم 

مشــهد و كلات در مجلــس نيــز چنــدى پيش در 
گفــت و گو با قدس،جشــنواره فيلم فجــر را يكى از 
مهم تريــن اتفاقات درحوزه ســينماى ايران و منطقه 
دانست و گفت: برگزارى جشنواره همزمان فيلم فجر 
در مشهد توانسته طى سال هاى اخير جاى خودش را 
بــاز كند و توجه عام و خاص را بخصوص در دهه فجر 

به اين موضوع معطوف كند.

در گفت و گو با قدس  عنوان شد

خبرهاى تازه وزير از برگزارى جشنواره فيلم فجر در مشهد
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 قوچان صدرنشين مسابقات كشتى 
نوجوانان روستايى خراسان رضوى شد

درّود - خبرنگار قدس: مسابقات كشتى نوجوانان روستايى 
خراســان رضوى با حضور جوانان و نوجوانان علاقه مند اين 
رشته ورزشى در سالن شهيد معبودى نژاد روستاى باغشن 
زبرخان برگزار شــد. در اين مسابقات كه حدود 100 كشتى 
گير روســتايى از شهرستان هاى ســبزوار، طرقبه شانديز، 
چناران، فيروزه، قوچان و نيشــابور حضور داشتند، تيم هاى 
قوچان، باغشــن زبرخان وچناران به ترتيــب مقام هاى اول 
تا سوم را به دســت آوردند. مهدى رحمانى مسئول كميته 
ورزش هاى روســتايى و بومى محلى زبرخــان قضاوت اين 
رقابت هــا را با حضور ده داور بيان كــرد و گفت: رقابت هاى 

كشورى كشتى آزاد يكم بهمن ماه برگزار مى شود.

سوژه از شما / پيگيرى از ما

 قـدس ويـژه خـراسان
در راستاى رسالت مطبوعاتى 

وظيفه خود مى داند در جهت رفع 
مشكلات مردمى،  سوژه هاى 

ارسالى از سوى خوانندگان  عزيز    
در حوزه هاى شهرى، اجتماعى، 

اقتصادى و ...  را پيگيرى و 
منعكس كند .

منتظر سوژه هاى شما از 
طريق سامانه پيامكى  هستيم.

لطفاً ابتداي پيام كلمه «سوژه» را قيد نماييد.
شماره پيامك:   300072305



قدس    بازار طلاى مشــهد روز گذشــته در 
تعطيلى بســر برد و كركره هاى واحدهاى طلا 

فروشى بر روى مشتريان بسته و پايين بود.
طلا فروشــى هاى مشــهد در گلايه به موضوع 
ماليــات بر ارزش افــزوده، مغازه هاى خود را باز 
نكردند و بــا حضــور در اداره كل امور مالياتى 

خواستار پيگيرى اين موضوع شدند.
يكى از طلا فروشــان مشــهد در اين رابطه به 
خبرنــگار ما گفت: ماليــات بــر ارزش افزوده 
ورشكستگى بسيارى از طلافروشى ها را به دنبال 
داشته است و مشتريان واحدهاى طلا فروشى را 

بشدت كاهش داده است.
وى با اشــاره به انتقاد طلا فروشــان از اعمال 
ماليات بر ارزش افزوده در اين صنف اضافه كرد: 
امروز (ديروز 18 دى ماه) جلسه اى بين متوليان 
اتحاديه طلا و جواهر مشهد با اداره امور مالياتى 
جهت تصميم گيرى در اين خصوص برگزار شد 

و بايد منتظر خروجى آن بود.

 سوء استفاده معاندان
يكى ديگر از طلافروشان مشهدى هم با اشاره به 
اينكه اين اعتراض كاملا صنفى بود اظهار داشت: 
متاسفانه برخى شبكه هاى خارجى و كانال هاى 
معاند و ضد انقلاب  اين اعتراض را به آشوب هاى 
اخير گره زدند در حالى كه اين موضوع اعتراضى 
بود كه در آرامش كامل برگزار شــد و مسئولين 

اداره امور مالياتى به صحبت هاى 
طلافروشــان گوش دادند تا راه 

حلى براى آن بيابند.

اعتراض در آرامش كامل 
برگزار شد 

در همين حــال رئيس اتحاديه 
طلا و جواهر مشــهد گفت: بنا 
به درخواست برخى از همكاران 
براى اعتراض به اخذ ماليات بر 
ارزش افزوده از اصل قيمت طلا 
تجمعــى را درب اداره كل امور 

مالياتى استان انجام دادند.
باقر معبودى نــژاد در خصوص 
گلايه همكارانش اظهار داشت: 
طلا كالاى مصرفى نيست طلا 
به عنوان سرمايه و ابزار كار نبايد 

به آن ماليات بر ارزش افزوده تعلق بگيرد.چرا كه 
شمش طلا يا از طريق استخراج حاصل مى شود 
و يا از طريق واردات به كشور وارد مى شود و در 
همين مقطع ماليات بر ارزش افزوده از ذات آن 
اخذ مى شود.رئيس اتحاديه طلا و جواهر مشهد 
ادامه داد:اعتراض طلافروشان مبتنى بر اين بود 
كه ما در حال حاضــر به آنچه كه ارزش افزوده 
است، ماليات مى پردازيم نه اينكه به اصل قيمت 

طلا و فروش آن ماليات بپردازيم.

معبودى نژاد افزود: قول هاى 
مساعدى در اين زمينه داده 
شــده بود كه بر مبناى آن 
ماليات  قانون  بر  اصلاحاتى 
بر ارزش افزوده لحاظ شود 
اصلاحات  اين  متاسفانه  اما 
تاكنون انجام نشده و امروزه 
اثــر آن بر كســادى بازار و 

ركود ديده مى شود.
وى خاطرنشــان كــرد: در 
نهايت بايد يك كارگروه از 
مســئولان اداره كل دارايى 
و دســت اندركاران اتحاديه 
تشــكيل شــود تــا بتوان 
مشكلات را بيان و براى آن 

چاره اى انديشيد.
رئيس اتحاديه طلا و جواهر 
مشــهد تصريح كرد: بايد قانون ماليات بر ارزش 
افزوده اصلاح شــود چون اگر اين امر رخ ندهد، 
ادامه كار براى صنف طلافروش ســخت خواهد 
شد و آن ها نمى توانند با اين وضعيت به كار خود 
ادامــه دهند. وى ادامه داد:اعتــراض در آرامش 
كامل برگزار شد و مسئولين در مسجد اداره امور 
مالياتى به صحبت هاى طلافروشان گوش دادند.
وى خاطر نشــان كرد در اين تجمع هيچكس 
عليه كسى شعار نداد و در نهايت حدود ساعت 

14,30 همكارانمان پراكنده شدند.

 مشكلات به شكل منطقى بر طرف مى شود
مديركل امورمالياتى خراسان رضوى همچنين 
در واكنش به اعتراض جمعى از طلا فروشان به 
نرخ و نحوه اجراى قانون ماليات بر ارزش افزوده 
در گفت و گويى اعــلام كرد:معترضان در مقابل 
ســاختمان امورمالياتى استان جمع شده بودند 
توضيحــات لازم درباره نحــوه دريافت ماليات 
درنظــام ماليــات برارزش افــزوده و در قانون 
ماليات هاى مســتقيم به آن ها ارائه شد.يحيى 
يعقوب نــژاد افزود: با توجه به گران قيمت بودن 
طلا و دست به دست شدن آن در بازار، از ارزش 
واقعى آن كاسته مى شود كه با توجه به مطالب 
مطرح شــده از جانب اين صنف پيشنهاداتى از 
طرف ما داده شد و قرار براين شد كه مشكلات 
گذشته آن ها به شــكل منطقى بر طرف شود.
اجراى قانون ماليات بــر ارزش افزوده در نيمه 
دوم ســال 87 آغاز اكنون در ســال نهم اجراى 
آزمايشى اســت. لايحه جديد اين قانون 9 ماه 
پيش از ســوى ســازمان امور مالياتى كشور به 
مجلس ارائه شــد و پس از بررسى هاى صورت 
گرفته در مركز پژوهش هاى مجلس قرار شــد 
پس از انجام اصلاحات لازم و تصويب نمايندگان 
در سال آينده به صورت يك قانون دائم به دولت 

ابلاغ شود.

��ر

��ارش ج��ه
 شوراى شهر تصويب كرد

 دريافت بدهى  به اليت 
در زمان تعويض پلاك خودرو

قدس: لايحه دريافت بهاى خدمات توقفگاه هاى حاشيه اى 
و غيرحاشــيه اى شركت اليت در خيابان هاى مشهد با وجود 
مخالفت هايى در نشست روز دوشنبه شوراى اسلامى اين شهر 

به تصويب رسيد.
رئيس كميسيون برنامه و بودجه شوراى شهر مشهد در اين 
نشست گفت: هم اكنون شــركت اليت مبلغ 130 ميليارد 
ريال از شــهروندان در خصوص توقفگاه هاى حاشــيه اى و 

غيرحاشيه اى طلبكار است.
بتــول گندمى افزود: براى دريافت اين مبلغ در كميســيون 
برنامه و بودجه با تســويه حســاب بهاى خدمات استفاده از 
توقفگاه هاى حاشــيه اى و غيرحاشيه اى از مالكان خودرو در 
زمان تعويض پلاك و از طريق انعقاد قرارداد بين شهردارى و 

نيروى انتظامى موافقت شد.
امير شهلا در مخالفت با اين لايحه گفت: با ذات شركت اليت 
مخالف نيستيم اما با نحوه اداره آن در شهر و نوع گرفتن پول 

از مردم مخالف هستم.
وى افزود: از يك طرف شــركت اليت اعلام مى كند كه تنها 
درآمدش صرف پرداخت حقوق كاركنان خود مى شــود و از 

طرفى هم مردم از اين شركت ناراضى هستند. 
اينكــه قانونى بگذاريد كه نتوان پــول آن را از مردم دريافت 
كرد و پس از آن مردم را در نقطه اى ناگزير به پرداخت كنيد، 

سرگردنه گرفتن است.
وى ادامــه داد: در زمان آغاز فعاليت شــركت اليت قرار بود 
درآمد آن صرف ســاخت پاركينگ در شــهر شود. آيا ظرف 
پنج ســال اخير چند پاركينگ ساخته شده است؟ اگر مردم 
130 ميليارد ريال به اين شركت پرداخت نكرده اند بايد دليل 
پرداخت نكردن را بررسى كرد نه اينكه مردم را در بن بست 
گير بياوريم و هزينه دريافت كنيم كه اين امرى غيرمنطقى 

است.
نايب رئيس كميســيون حمل و نقل و ترافيك شوراى شهر 
مشــهد نيز در ادامه اين نشست گفت: دليل پرداخت نشدن 
بهاى اليت توســط مردم اعتراضى اســت كه آن ها به نحوه 

فعاليت اين شركت دارند.
 شــهناز رمارم افــزود: گرفتن بهاى خدمــات توقفگاه هاى 
حاشيه اى و غيرحاشيه اى در زمان نقل و انتقال سند خودرو، 
قانونى نيست و شهردارى نبايد در سر گردنه جلوى مردم را 
بگيرد.معاون حمل و نقل ترافيك شهردارى مشهد نيز گفت: 
اگر موضوعى در شوراى شهر مصوب و قانونى شد، بايد براى 

همه اجرا شود.
وحيد بركچى افزود: فعاليت شــركت اليت با مصوبه شوراى 
شهر مشهد صورت مى گيرد. حدود 100 ميليارد ريال از بدهى 
شــهروندان به اليت بدهى زير يك ميليون ريال است.احمد 
نوروزى رئيس كميسيون اقتصادى شوراى شهر مشهد نيز در 
اين نشست گفت: اليت در شوراى شهر تصويب شده، بنابراين 

بايد اين شركت را به رسميت شناخت.
 اگــر فعاليت اليت را قبول نداريــم، بايد مصوبه را لغو كنيم 
وگرنه بايد اجرا شود.مديرعامل شركت ترافيك هوشمند اليت 
(ساماندهى توقفگاه هاى حاشيه اى شهر مشهد) نيز در جلسه 
روز گذشته شوراى شهر گفت: پنج سال پيش همزمان با آغاز 
فعاليت اليت تعداد توقفگاه هاى خودرو در مشهد 15 مورد بود، 

ولى هم اكنون به 60 پاركينگ رسيده است.
سيدحسين هاشم زادگان افزود: اگر قرار است شركت اليت 
فعاليت كند همه بايد بهاى خدمات را بپردازند وگرنه كل طرح 
بايد جمع شود. در پايان با 12 رأى موافق از 15 رأى اعضاى 
شوراى شهر مشــهد «لايحه دريافت بهاى خدمات استفاده 
از پاركينگ هاى حاشيه اى و غيرحاشيه اى در زمان دريافت 

عوارض خودرو» به تصويب رسيد.

 ايجاد محلى براى تجمعات اعتراضى عمومى
همچنين توسط شوراى شهر مشهد طرح دو فوريتى تعيين 
مكان برگزارى تجمعات داراى مجوز مردمى بررسى و تصويب 
شد.رئيس كميسيون فرهنگى اجتماعى شوراى شهر مشهد 
در ايــن خصوص گفت: اين طرح با توجه به خواســته هاى 
مردم و ايجاد بسترى مناسب و قانونى براى ابراز اعتراضات و 
مطالبات به حق در چارچوب قوانين وضوابط و جلوگيرى از 

سوء استفاده فرصت طلبان و آشوب طلبان تهيه و ارائه شد.
احســان اصولى افزود: طبق اين طرح شهردارى مكلف است 
در بازه زمانى دو ماهه با هماهنگى نهادهاى مســئول نسبت 
به تعيين مكانى مناسب براى برگزارى اجتماعات مردمى در 

مشهد اقدام كند.
در ادامه با تصويب شــوراى شهر مشهد، شهردارى مكلف به 
تعيين مكانى در اين كلانشــهر براى اعتراض هاى مجوزدار 

مردمى شد.

 قدردانى از پيشكسوتان ورزش كشتى
اعضاى شــوراى اسلامى شهر مشــهد همچنين همزمان با 
سالگرد درگذشت جهان پهلوان تختى، از حميد توكل، امير 
توكليان و ناصر زينل نيا؛ پيشكسوتان ورزش كشتى خراسان 

رضوى قدردانى كردند.

رسانه هاى معاند، تعطيلى بازار طلاى مشهد به علت اعتراض به ارزش افزوده را اغتشاش خواندند!

 درآمد 473 ميلياردى سوء استفاده ضد انقلاب اين بار از يك مطالبه صنفى
از طرح ترافيك مشهد

قدس:مدير مركز كنترل ترافيك شــهردارى مشــهد از ورود 
غيرمجاز متوســط  ماهيانه 263 هزار خودرو به محدوده طرح 
زوج و فــرد خبر داد.على پژومندراد در اين خصوص بيان كرد: 
از ابتداى سال جارى تا ابتداى دى ماه 21 ميليون و 633 هزار 
خودرو به محدوده طرح ترافيك هسته مركزى شهر مشهد وارد 
شدند.وى افزود: از اين تعداد 16 ميليون و 664 هزار خودروى 
شــخصى بودند كه 2 ميليون و 368 هــزار خودروى آن ورود 
غيرمجاز به محدوده طرح زوج و فرد داشتند.مدير مركز كنترل 
ترافيك شهردارى مشهد تصريح كرد: به طور متوسط ماهيانه 
يك ميليون و 851 هزار خــودرو به محدوده طرح زوج و فرد 

هسته مركزى شهر وارد شده اند.
پژومندراد ادامه داد: با توجه به اين آمار متوســط ماهيانه 263 
هزار خــودرو به صورت غيرمجاز به طــرح ترافيك ورود پيدا 
كرده اند.وى در خصوص محدوده طرح زوج و فرد تصريح كرد: 
در حال حاضر طرح زوج و فرد خودرو در هسته مركزى شهر و 

در خيابان هاى ورودى به حرم مطهر رضوى فعال است.
مدير مركز كنترل ترافيك شهردارى مشهد خاطرنشان كرد: در 
حــال حاضر ورود غيرمجاز به محدوده طرح زوج و فرد خودرو 
توسط دوربين هاى ثبت تخلف بررسى و اعمال قانون مى شود.
گفتنى است مبلغ جريمه ورود به طرح ترافيك 20 هزار تومان 
مى باشد كه با يك حساب سرانگشتى طى 9 ماه ابتداى سال 
جــارى رانندگانى كه بصورت غير مجاز به داخل طرح ترافيك 

مشهد وارد شده اند، مبلغ 473 ميليارد ريال جريمه شده اند.

  ارتقاى ضريب نفوذ گاز 
در مناطق محروم فيروزه 

قدس:فرمانــدار فيــروزه با اشــاره به توســعه قابل ملاحظه 
شبكه هاى گازرسانى روستايى طى چند سال اخير گفت: ضريب 
نفوذ گاز طبيعى در مناطق محروم اين شهرستان از 18 درصد 
در سه سال گذشته به 85 درصد ارتقا يافته است.محمد حسين 
صالحى با اعلام اين خبر اظهار كرد: تا سال 93 تنها 18 درصد 
مناطق محروم شهرستان فيروزه گازدار بودند كه اين رقم طى 
چند سال اخيرتوسط شركت ملى گاز ايران به 85 درصد رسيد.

روى خط حادثه

 جاعلان قبض پاركينگ خودروهاى سنگين در دام پليس
آگاهى  پليــس  تــلاش  با  قدس: 
شهرستان سرخس، 6 نفر اعضاى يك 
باند جعل مدارك و قبض پاركينگ 
خودروهــاى ترانزيتى شناســايى و 

دستگير شدند.
فرمانده انتظامى سرخس با اعلام اين 
خبر گفت: با كسب خبرى مبنى بر 
جعل قبض يكــى از پاركينگ هاى 
ترانزيتــى  خودروهــاى  پرتــردد 

شهرستان سرخس، بررسى موضوع در دستور كار تيمى از پليس آگاهى اين فرماندهى 
قرار گرفت و در بررســى هاى ميدانى كارآگاهان دايره مبــارزه با جعل و كلاهبردارى 
مشخص شد چند فرد سودجو با ترفند تسريع در كار راننده خودروهاى سنگين اقدام به 

جعل قبوض يكى از پاركينگ هاى سطح شهرستان مى كنند.
سرهنگ دماوندى تصريح كرد: تيم رسيدگى كننده پرونده پس از تحقيقات پليسى، يكى 

از عاملان جعل مدارك را شناسايى و با هماهنگى مقام قضايى دستگير كردند.
متهم در بازجويى هاى به عمل آمده و مواجهه با مستندات كشف شده به بزه انتسابى با 
همدستى پنج تن از دوستانش اعتراف كرد كه كارآگاهان طى عمليات مجزا چهار عضو 

ديگر اين باند را دستگير كردند.
سرهنگ دماوندى با اشــاره به ادامه تحقيقات براى دستگيرى ديگر عضو متوارى اين 
باند خاطرنشان كرد: طبق بررسى هاى اوليه انجام شده اين افراد حدود سه ماه است كه 
فعاليت مجرمانه خود را آغاز كرده اند و تحقيقات تكميلى به منظور تعيين دقيق تعداد 

اسناد جعل شده و ميزان كلاهبردارى آن ها ادامه دارد.

 واژگونى سمند درچمن بيد؛ راننده كشته شد
بجنورد/ خبرنگار قدس: واژگونى 
خودروى سوارى ســمند در محور 
آشــخانه - چمن بيد، يك كشــته 

برجاى گذاشت.
فرمانده پليس راه چمن بيد با اعلام 
اين خبر گفت: صبح دوشنبه ساعت 
8 و 30 دقيقــه برابر اعــلام مركز 
فوريت هاى پليسى مبنى بر وقوع يك 
فقره واژگونى در محور چمن بيد به 

آشخانه، گردنه جوزك بلافاصله كارشناسان پليس راه و عوامل امدادى در محل حاضر 
شدند.در اين واژگونى راننده 30 ساله خودروى سمند به علت شدت جراحات وارده در دم 
جان سپرد.سرگرد مهربان علت اصلى اين سانحه را سرعت غيرمجاز و تخطى از سرعت 

مطمئنه ازسوى راننده سوارى سمند در جاده لغزنده اعلام كرد.

 دستگيرى 30 معتاد و خرده فروش مواد مخدر در 
اسفراين

فرمانده  خبرنگارقدس:  بجنورد- 
انتظامــى اســفراين از اجراى طرح 
ارتقاى امنيت اجتماعى و دستگيرى 
30 معتاد متجاهــر و خرده فروش 
موادمخدر در اين شهرستان خبر داد. 
ســرهنگ جاويد مهرى افــزود: در 
بازرســى هاى صورت گرفته از محل 
اختفاى اين خرده فروشان، يك گرم 
هروئين و 341 گرم ترياك كشــف 

شد. 

متاسفانه برخى 
شبكه هاى خارجى 
و كانال هاى معاند 
اين اعتراض را به 
آشوب هاى اخير 

گره زدند در حالى 
كه اين موضوع 

اعتراضى بود كه 
در آرامش كامل 

برگزار شد

بــرش

نرخ طلا و سكه
قيمت در سطح شهر

(تومان)

136/620

1/468/000

1/433/000

716/000

418/000

4353

هر گرم طلاى 18 عيار

سكه تمام طرح جديد
سكه تمام طرح قديم

نيم سكه

ربع سكه
دلار
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آگاهى  پليــس  تــلاش  با   
 نفر اعضاى يك 
باند جعل مدارك و قبض پاركينگ 
خودروهــاى ترانزيتى شناســايى و 

فرمانده انتظامى سرخس با اعلام اين 
خبر گفت: با كسب خبرى مبنى بر 
جعل قبض يكــى از پاركينگ هاى 
ترانزيتــى  خودروهــاى  پرتــردد 

فرمانده 
انتظامــى اســفراين از اجراى طرح 
ارتقاى امنيت اجتماعى و دستگيرى 
 معتاد متجاهــر و خرده فروش 
موادمخدر در اين شهرستان خبر داد. 
ســرهنگ جاويد مهرى افــزود: در 
بازرســى هاى صورت گرفته از محل 
اختفاى اين خرده فروشان، يك گرم 
 گرم ترياك كشــف 

 واژگونى 
خودروى سوارى ســمند در محور 
آشــخانه - چمن بيد، يك كشــته 

فرمانده پليس راه چمن بيد با اعلام 
اين خبر گفت: صبح دوشنبه ساعت 
 دقيقــه برابر اعــلام مركز 
فوريت هاى پليسى مبنى بر وقوع يك 
فقره واژگونى در محور چمن بيد به 
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گلايه مردم روستاى ظهيرآباد

خاموشى چاه هاى آب، چراغ خانه روستائيان را كم سو مى كند!
فيض آباد- مهدى زارعى  بســيارى از 
روســتاهاى بخش شادمهر مه ولات با مشكل 
خاموشى بيش از حد چاه آب كشاورزى روبه 
رو هستند و اگر اين قضيه ادامه يابد، روستاييان 
به شــهرها مهاجرت خواهند كرد و روستاها 

خالى از سكنه مى شود.

  مسئول آب منطقه نيامد!
اين در حالى است كه اعضاى شوراى اسلامى 
و مردم روستاى ظهيرآباد جلسه اى به منظور 
بررسى مشــكل خاموشى تنها چاه موتور اين 
روســتا با دعوت از بخشدار شادمهر، جانشين 
فرمانده سپاه، مدير جهاد كشاورزى و مسئول 
امور آب منطقه اى برگزار كردند، اما متأسفانه 
مسئول آب منطقه اى كه ملزم به پاسخگويى 

است در اين جلسه حضور نيافت. 
منصورى يكــى از اهالى روســتاى ظهيرآباد 
بخش شادمهر مى گويد: روستاى ظهيرآباد يك 
چــاه موتور دارد با 100 خانوار و هر نفر ما اگر 
در گذشته يك نفر بوده ايم، الآن 14 يا 15 نفر 

شده ايم.
وى مى افزايد: از اين تعداد جمعيت، هر نفر 50 
دقيقه از آب كشاورزى سهم مى برد، اما با اين 
مقدار و خاموشــى چهار ماهه، روستاييان چه 
كار مى تواننــد بكنند و چه محصولى مى توان 

برداشت كرد؟

  خاموشى چاهها و مهاجرت جوانان
اين روســتايى اظهار مى دارد: خاموشى چهار 
ماهه تنها چاه موتور روستاى ظهيرآباد، كاهش 
50 درصدى محصول را به همراه داشته و اين 
خاموشى چاه ها و كاهش محصولات كشاورزى 
موجب مهاجرت بســيارى از مردم اين روستا 
وهمچنين روستاهاى همجوار به شهر ها شده 

است.
وى تصريح مى كند: اميد همه مردم روستا اول 
به خدا بعد به اين چاه موتور است و كشاورزان 
روســتا معترض هستند كه اگر اين خاموشى 
ادامه يابــد، جوانان ما مجبورنــد، آواره ديگر 

شهرها شوند.
حســن رســتمى فرد به حضور نيافتن مدير 
آب منطقه اى در اين جلســه اشاره مى كند و 
مى گويد: اين جلسه با پيگيرى اعضاى شوراى 
روستا و مردم روستا به منظور بررسى مشكلات 
خاموشى چاه كشاورزى برگزار شد كه متأسفانه 
مسئول آب منطقه اى كه مى بايست جوابگوى 
مردم روستا مى بود در اين جلسه حضور نيافت 
و حتى طى چندين تماس موفق نشديم با اين 

مسئول ارتباط برقرار كنيم. 
يكى از اعضاى شــوراى روســتاى ظهيرآباد 

تصريح مى كند: كشت روستاى ما انار و زعفران 
است و خاموشى چاه موتور كاهش محصول و 
وارد آمدن خسارت به محصولات كشاورزان در 

بخش شادمهر را در پى داشته است.
بيگ زاده خاطرنشان مى كند: وضعيت آب در 
دشت شادمهر بحرانى است، اما شاهد ساخت 
پنج يا 6 حلقه چاه موتور هســتيم و آب اين 

دشــت به تربــت حيدريه 
مــى رود در حالــى كه آب 
مورد نياز تربــت حيدريه از 
بالا دست كه از آب بيشترى 
نيز برخوردار است (شهر رخ) 

قابل تأمين است.

  مشكل با يك ماه اضافه 
برداشت حل نمى شود

مديــر جهــاد كشــاورزى 
مه ولات در اين باره مى گويد: 
باتوجه به مشــكلات اهالى 
بر  مبنى  ظهيرآباد  روستاى 
افزايش مــدت كاركرد چاه 

موتور روســتا، حتى اگر آب منطقه اى در اين 
خصوص موافق باشد و يك ماه اضافه برداشت 
صورت بگيرد بازهم مشكل اساسى روستا حل 

نمى شود. 
احمد نادرى مى افزايد: بحران آب جدى است 
و تنها راه بخش كشــاورزى صرفه جويى در 
مصرف و افزايش بهره ورى است و اين افزايش 
بهره ورى تنها با اجراى طرح هاى كم فشــار و 

پرفشــار متناسب با سطح زيركشت در باغات 
امكان پذير است.

وى تصريــح مى كند: در آبيارى كم فشــار به 
ازاى هر هكتار، 35ميليون ريال و آبيارى تحت 
فشار به ازاى هرهكتار 75ميليون ريال پرداخت 
مى كنيم و اگر كشــاورزان باهم مشــاركتى 
طرح را اجــرا كنند و در قالب طرح تجميعى 
و مشترك باشد، هزينه هاى 
اجــراى طرح كاهــش پيدا 
مى كند و دولــت مى تواند، 
ميزان اعتبــار طرح را تا 90 
درصد بلاعوض پرداخت كند.

  با جديت پيگيرى مى كنيم
در همين حال بخشدار بخش 
شادمهر عنوان مى كند: يكى 
از دغدغــه هاى اصلى ما كه 
هميشه در جلسات حفاظت 
منابع آب مطرح مى شــود و 
پيگير هستيم، مسئله آب 18 
روستاى بخش شادمهر است 

و تنها روستاى ظهيرآباد در اين جمع نيست.
على آقــا محمدى افزود: در بخش شــادمهر 
محصولاتى كه برداشــت مى شــود با دشت 
مه ولات (بخش مركزى) فرق مى كند و كاشت 
محصول زعفران و انار در بخش شــادمهر نياز 
بيشــترى به آب دارد و بــه اتفاق مدير جهاد 
كشاورزى با جديت پيگير اين موضوع هستيم.

وى بــه همكارى نكردن امــور آب منطقه اى 

تربت حيدريه با بخش شادمهر اشاره مى كند 
و مى افزايد: متأسفانه چندين جلسه با امور آب 
منطقه اى درخصوص خاموشى كمتر چاه هاى 
كشاورزى براى بخش شادمهر برگزار شده، ولى 
مسئول امور آب منطقه اى زير بار اين موضوع 

نرفته است.
وى خاطرنشــان مى كند: با اينكه چندين ماه 
پيگيرى مى كنيم تا خاموشى چاه موتورهاى 
بخش شادمهر با بخش مركزى تفاوت داشته 

باشد، ولى هنوز نتيجه اى نداشته است.

  دشت شادمهر را با دشت مه ولات مقايسه 
نكنيد

آقا محمدى يادآور مى شود: باتوجه به منابع آبى 
بخش شادمهر كه نسبت به دشت مه ولات از 
آب بيشــترى برخوردار است، نيازى ندارد كه 
امور آب منطقه اى، دشت شادمهر را با دشت 

مه ولات مقايسه كند.
اين مســئول اظهار مى دارد: كشاورزى بخش 
بالا مه ولات انار و زعفران اســت و با توجه به 
نياز بيشتر اين دو محصول به آب در زمستان، 
مديريت خاموشى چاه هاى اين بخش با خود 

كشاورزان است.
بخشدار شادمهر خاطرنشان مى كند: ماهم مثل 
كشاورزان مدعى هستيم كه بخش شادمهر و 
18 روستاى آن بايد نوع برداشت آب با دشت 
مه ولات فرق داشــته باشد كه پيگيرى هاى 
متعدد و نامه نگارى بــا امور آب منطقه اى و 

فرماندارى انجام شده است.

باتوجه به منابع آبى 
بخش شادمهر كه نسبت 

به دشت مه ولات از 
آب بيشترى برخوردار 
است، نيازى ندارد كه 

امور آب منطقه اى، 
دشت شادمهر را با دشت 

مه ولات مقايسه كند
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آب و �وا
  پيش بينى پديده مه و روند افزايش 

دما از فردا
قدس: نقشــه ها و مدل هاى هواشناســى نشان مى دهد به 
دليل وجود رطوبت ناشــى از بارش هاى اخير در لايه هاى 
نزديك به سطح زمين، در نوار شمالى و مناطق كوهستانى 
اســتان احتمالاً بارش هاى پراكنده اى به شكل برف داشته 
باشيم. ضمن اينكه امشب در بخش هايى از استان پديده مه 
تشــكيل و در روز چهارشنبه دماى حداكثر روزانه در غالب 

نقاط استان روند افزايشى خواهد داشت.
بر اين اســاس براى امروز مشهد نيز آسمانى صاف تا كمى 
ابرى و در ســاعات شب با مه رقيق گاهى با وزش باد پيش 

بينى شده است.
گفتنى است، كمينه و بيشــينه دماى مشهد هم امروز به 

ترتيب به 3- و 10 درجه خواهد رسيد.

��اسان �ما�ی
امام جمعه بجنورد:

  سلايق سياسى را در كارهاى اجرايى 
دخالت ندهيد

قدس: امام جمعه بجنورد گفت: ســلايق سياســى نبايد در 
كارهاى اجرايى دخالت داده شود. 

حجت الاسلام و المسلمين ابوالقاسم يعقوبى در جلسه علنى 
شوراى اسلامى بجنورد افزود: شهردارى، پيشانى انجام كارها 
در شهرهاست و هر شخصى كه وارد يك شهر مى شود در ابتدا 
به ورودى و خروجى، مبلمان، شكل ميادين و... نمره مى دهد. 
وى ادامه داد: نمره به شهردارى در حقيقت نمره به نظام است 
چراكه در اين نهاد سلايق سياسى، مانع انجام كارهاى عمرانى 

نمى شود. 
يعقوبى با اشــاره به اينكه شــهردارى و شوراى اسلامى شهر 
اولويت ها را براى انجام كارهاى خود مشــخص كنند، گفت: 
عدالت در آبادانى و خدمتگزارى بسيار مهم است و مسئولان 
شهردارى و شوراى شهر در خدمتگزارى، عدالت را رعايت كنند 

چراكه عدالت جان كارهاى اين نهاد است. 
شــهردار بجنــورد نيز در ادامه اين جلســه گفــت: يكى از 
سرمايه هاى خوب شهردارى بجنورد، نيروى انسانى آن است 

كه حال سختى دارند. 
روح االله براتيان با بيان اينكه شهردارى بجنورد در حال حاضر 
99 ميليارد تومان بدهى دارد، ادامه داد: 24 ميليارد تومان از 

آن بدهى به تأمين اجتماعى است.

تأكيد استاندار خراسان شمالى در ستاد 
گراميداشت دهه فجر:

  استقلال، آزادى و جمهورى اسلامى را 
به معناى واقعى صيانت كنيم

بجنورد- خبرنگار قدس: اســتاندار خراســان شمالى در 
نشســت اعضاى ستاد گراميداشــت ايام االله دهه فجر كه در 
آستانه چهلمين سالروز پيروزى انقلاب اسلامى ايران برگزار 
شد، شــعار اســتقلال، آزادى و جمهورى اسلامى را خلاصه 
انقلاب اسلامى توصيف كرد و بر صيانت عملى و تلاش براى 

تحكيم دستاوردها تأكيد كرد.
محمدرضا صالحى با اشاره به تحقق شعار استقلال در عرصه 
سياسى تصريح كرد: تحقق استقلال در عرصه اقتصادى هم با 
مقاوم سازى آن روى مى دهد تا چنانچه بيگانگان ما را تحريم 

كردند، تورم 45 درصدى را شاهد نباشيم. 
وى همچنين بر تقويت توليد داخلى بــا رويكرد درون زايى 
و برونگرايى و رقابت پذير كردن توليدات كشــورمان در برابر 

توليدات مشابه خارجى تأكيد كرد.
رئيس شوراى برنامه ريزى و توسعه خراسان شمالى لزوم تبيين 
دســتاوردهاى دولت و نظام با ارائه آمار دقيق را يادآور شد و 
گفت: امسال بيش از 1000 ميليارد تومان تسهيلات اشتغال 
از منابع مختلف مثل طرح اشتغال فراگير، اشتغال روستاها، 
مشاغل خانگى و طرح رونق توليد براى استان پيش بينى شده 
است كه همه بايد براى بهره گيرى از آن و جذب اين تسهيلات 
تلاش كنيم. صالحى خاطرنشان كرد: تاكنون 1038 ميليارد 
تومان از اين تســهيلات قطعى شده كه افزون بر نيمى از آن 

تسهيلات كم بهره است.

يك مسئول در استاندارى خراسان شمالى:
  عامل طلاق نبود سواد ارتباطى و مالى 

است

قدس: مديركل دفتر امور اجتماعى اســتاندارى خراســان 
شــمالى با بيــان اينكه آمــوزش و پرورش تنهــا نبايد به 
ســوادآموزى اكتفا كند، گفت: هم اكنون بيشتر طلاق ها به 

علت نداشتن سواد ارتباطى و سواد مالى صورت مى گيرد.
فريبا باقرى در آيين تجليل از فعالان عرصه ســوادآموزى 
استان خراسان شــمالى اظهار كرد: علاوه بر سوادِ خواندن 
و نوشــتن در مدارس، انواع سواد از جمله ارتباطى، مالى و 

عاطفى بايد به دانش آموزان آموزش داده شود.
وى افــزود: هم اكنون برخى افــراد دانش آموخته بهترين 
دانشگاه ها هستند، اما نمى توانند با خانواده خود يا شهروند 
ديگرى صحبت كنند و مذاكره داشته باشند و همين امر نيز 

باعث ايجاد اختلاف خانوادگى و گاه حتى طلاق مى شود.
وى يكى ديگر از دلايل  طلاق را نداشــتن سواد مالى عنوان 
كرد و افزود: فوق ليسانس دارند، اما نمى توانند اموال و ثروت 
را با همسر خود به اشــتراك بگذارند و تنها گفته مى شود 
زمين من، ماشين من كه اين «من» ها زندگى را دچار اشكال 
مى كند. باقرى با بيان اينكه بيشتر طلاق ها به دليل نداشتن 
ســواد مالى در درون خانواده شــكل مى گيرد، گفت: بايد 
جامعــه در اين خصوص آموزش داده شــود، اما هم اكنون 

آموزش، حلقه مفقوده اى در اين زمينه است.
وى افزود: براســاس اعلام اداره كل ثبت احوال خراســان 
شمالى در هشــت ماه امســال 1247 واقعه طلاق در اين 

استان ثبت شده است.

 بزرگراه ميثاق، هم خوشــنام است و هم نام آن براى مردم 
جا افتاده. شك نكنيد، اســامى كه دست روى آن مى گذاريد 
بــراى مردم حرمت دارند. لطفاً نام معابــر و ميادين را كه در 
نظام جمهورى اسلامى گذاشته ايد، تغيير ندهيد و مردم را گيج 

نكنيد. دنبال چى هستيد، نمى دانم؟ 8688...915
 تعميرگاه ها در بلوار حر شهرك  رجايى امان ساكنان  منطقه 
را بريده اند. صداى وحشتناك و بى پايان  چكش ها و بوى  دود و 
روغن  سوخته ، پارك  و تعمير خودروها در پياده  روها و هزاران 
 مشــكلى كه  اينجا براى  مردم  هر روز بــه وجود مى آيد، كى 

 ساماندهى مى شود؟ 6158...936 
 منزل ما در فلاحى 50/6 است. در اين محل، آب بوى تعفن 
مى دهد. بخصوص در زمان حمام كردن بر اثر گرمى آب بوى 
تعفن شدت يافته و غيرقابل تحمل است. اپراتور سازمان آب 
اعلام كرد، شــما بيمار قلب و ريه هستيد، آب مشكلى ندارد. 

هواى شهر هم براى شما مضر است! 0517...915 
 چرا از بزرگراه  شــهيد كلانترى  به هيچ وجه نمى توان  وارد 
 فاز2و3(جنوبى) كوهسنگى شد؟ زيرگذر ايستگاه واحد   هم  تا 
پارك  ادامه  نيافته  و نرده هاى  بلند، ورودى  را مسدود كرده. اين 
 در حالى كه  براى  اين  فازها ميلياردها تومان  پول  خرج  شــده 

است. 6158...936 
 از شهردارى منطقه سه درخواست داريم كه در صدور مجوز 
ساخت زمين هاى طبرسى شمالى 12 سوختانلوى 5 كه داراى 
سند است، سنگ اندازى نكند. از حراست شهردارى درخواست 
رســيدگى داريم. واحد حقوقى منطقه سه با مدرك سازى و 
ادله  من درآوردى جلوى صدور مجوز ساخت زمين هاى فوق را 

مى گيرد. 3758...936 
 چرا منازل خيابان بهرام خزانــه دارى27واقع در منطقه3 

مشهد پلاك ندارد؟ 0512...903 
 شما را به خدا از وضع فوق العاده بد و نابسامان راننده هاى 
اتوبوسرانى بخش خصوصى گزارش تهيه كنيد و از مسئولان 
بخواهيد تا فكرى به حال حدود 2000راننده و خانواده هاى ما 
بكنند. نه حقوق مناسب داريم نه بيمه، عيدى و پاداش و سنوات 

كه هيچ؛ بخصوص شركت به آوران سير. 7892...915 
 از اداره راهنمايى و رانندگى يا نيروى انتظامى درخواســت 
دارم نسبت به كســانى كه روى اتومبيل هاى خود چراغ هاى 
نور زنون، يا چراغ هايى با نورهاى فلشــى نصب مى كنند كه 
شب ها باعث كورى رانندگان روبه رو يا جلويى مى شود، كمال 
ســختگيرى را داشته باشند و مانع اســتفاده از اين نورها در 
خودروها شــوند. واقعاً مدتى است، رانندگى در شب در سطح 
شهر مشهد، سخت و طاقت فرسا شده است و هيچ سازمانى 

هم پيگير نيست. 7511...915

فرماندار بشرويه:
  مهم ترين وظيفه مسئولان رسيدگى و 

پاسخگويى به مردم است
بشرويه- خبرنگار قدس: فرماندار بشرويه با اشاره به حوادث 
اخير كشور بيان كرد: متأسفانه دشمنان اسلام تلاش كردند تا 
امنيت كشور را بر هم بزنند، ولى مردم بسيار هوشيارند و نيروى 

نظامى و انتظامى بخوبى اوضاع را مديريت كردند.
على رضا زمان زاده با اشــاره بــه اعتبارات تخصيص يافته به 
بشرويه خاطرنشان كرد: ضرورى است تلاش بيشترى شود تا 

زيرساخت هاى شهرستان تكميل شود.
وى افزود: در بخش تملك اســتانى، اقدام هاى قانونى، تملك 
استانى و ميزانى ماده 180 نيز به ترتيب حدود 40 درصد و 27 
درصد تخصيص اعتبار داشته ايم كه نياز است تا مديران پيگير 

باشند و سهم شهرستان را جذب كنند.
وى در ادامه به بخشى از اقدامات كشاورزى دولت اشاره كرد و 
گفت: در شهرستان بشرويه ميزان 220 تن خريد پنبه انجام 
شد و 100 تن آن نيز پرداخت شده است و همچنين يارانه  جو 

به ميزان 240 تن شب به حساب واريز شده است.
وى افــزود: در بخش اعتبارات نيز ميزان 16 ميليارد تومان به 

جهاد كشاورزى بشرويه ابلاغ شده است.
زمان زاده در خصوص طرح كاهش 33 درصدى دبى آب چاه 
موتورهاى كشاورزى گفت: اين طرح به صورت كاهش نيست 
بلكه براى اينكه كشاورزان مديريت خود را داشته باشند شارژ 
موتور پمپ ها دو مرحله اى انجام مى شود كه 15 درصد آن كسر 
شده و در مرحله بعد اعمال مى شود واگر كشاورزان در سال با 

مشكل شديد روبه رو شوند مى توان اين كار را مديريت كرد.
فرماندار بشــرويه افزود: تعداد 15 درصد شارژ كم نشده بلكه 

فقط دو مرحله اى شده است و در مرحله بعد اعمال مى شود.
وى گفت: بالاى 90 درصد ادارات بشــرويه به شــبكه دولت 
متصل شده و بانك ها در اين مبحث مقاومت كردند در صورتى 
كه با هزينه 100 هزار تومان به شبكه دولت وصل مى شوند و 

از بسيارى هزينه هاى جابه جايى نامه نگارى كاسته مى شود.
زمــان زاده در ادامه با تبريك بــه برگزيدگان ملى در بخش 
كشــاورزى بيان كرد: تعداد 140 نفر در كل كشور در بخش 
كشاورزى نمونه شده اند و از استان، 10 نفر بوده كه از اين تعداد 

چهار نفر از شهرستان بشرويه بوده اند.
اغتشاشگران حريم قرآن، كشور و ولايت را شكستند

در اين جلسه همچنين امام جمعه موقت بشرويه با اشاره به 
حوادث رخ داده اخير در كشور با محوريت وجود گروه اندكى 
بيان كرد: اين افراد كه از طريق دشــمنان هدايت شده بودند، 

حريم قرآن، كشور و ولايت را شكستند.
حجت الاسلام والمســلمين على اكبر حداديان گفت: كاملاً 
مشــخص است كه عامل هدايت كننده آنان، كسانى هستند 
كه از انقــلاب ضربه خورده اند. مردم عزيز ما در هر لحظه كه 
احســاس كردند ارزش ها و اهداف وا لاى آنان نياز به حمايت 
دارد براى ارزش گذارى آن باتمام وجود در صحنه حاضر شدند.
حداديان با اشاره به اينكه مردم از ابتدا در صحنه بودند و انقلاب 
اســلامى را به ثمر رساندند، گفت: در دوران امام خمينى(ره) 
از ســال 1342، مردم در كنار رهبر قــرار گرفتند و از همان 
سال تاكنون همواره مردم ايران اسلامى در كنار رهبر و ولايت 

مانده اند و در صحنه دفاع از انقلاب و ارزش ها حضور دارند.
وى با اشــاره به اينكه در حوادث اخير بار ديگر ملت حماسه 
آفريدند، گفت: دشــمنان بار ديگر سيلى محكمى از مردمى 
خوردند كه براى ارزش هايشان به ميدان آمدند و همواره براى 
دفاع از ارزش هاى اسلامى تلاش مى كنند تا دشمن نااميد شود.

مخاطبان عزيز خرسنديم كه ارتباط دوسويه با اين 
رسانه در ارسال سوژه از سوى شما خوانندگان 
گرامى، با راه اندازى اين ستون به ثمر نشست، 

بنابراين اميدواريم مسئولان دستگاه هاى اجرايى با 
پاسخ خود، ما را در اين مسير همراهى كنند. شما 

مى توانيد از طريق سامانه پيامكى 300072305 با ما 
در تماس باشيد.

رضا طلبى  عضو مجمع نمايندگان اســتان گفت: با انتقال اشياى موزه نيشابور به 
مشهد مخالف هستم و حتى سعى داريم موزه ها و جاذبه هاى گردشگرى اين شهر را 

افزايش دهيم. 
 حميد گرمابى افزود: نيشــابور يك شــهر تاريخى با تمدن و فرهنگ غنى است و با 
توجه به قدمت تاريخى كه اين شــهر دارد، بنا داريم جلوه هاى آن را در معرض ديد 

گردشگران قرار دهيم.
عضو كميســيون صنايع و معــادن مجلس  تصريح كرد: همچنين پيگير آســفالت 
مســير معدن فيروزه به روستاى مجاورش هستيم تا براى بازديد گردشگران شرايط 

مناسب ترى ايجاد شود. 
گرمابى اظهار داشــت: يكســرى غرفه ها به منظور ايجاد اشتغال و فروش فيروزه در 

كناراين معدن در نظر گرفته شده كه هنوز عملياتى نشده است.
وى افزود: معدن فيروزه كه در قالب يك تعاونى و توسط اهالى اداره مى شود، مى تواند 
از روش هاى جديد استخراج استفاده كند و با ايجاد مشاغلى جانبى همچون تراشكارى 
و جلوگيرى از خام فروشــى، ارزش افزوده بالايى را براى اين تعاونى و صنعت فيروزه 

نيشابور ايجاد كند.
نماينده نيشابور همچنين درباره دشت اين شهر گفت: روش هاى سختگيرانه اى براى 
جلوگيرى از بحران در اين دشــت گرفته شــده و كشاورزان نيزاز اين شرايط بشدت 
ناراحت شــده اند، اما چاره اى نيست و برداشــت آب هاى زيرزمينى از اين دشت بايد 

بشدت كاهش پيدا كند. 
گرمابى افزود: روش هاى آبيارى مكانيزه نيز با ارائه تســهيلات براى كشــاورزان اين 
دشت در نظر گرفته شده است و در بودجه سال 97 از طريق كشت گلخانه اى در كل 
كشور 35 هزار نفر صاحب شغل مى شوند تا كشاورزان دشت نيشابور نيز از اين بودجه 

نهايت استفاده را ببرند.
وى درباره جاده نيشابور به كاشمر نيز اظهار داشت: كمبود بودجه عمرانى باعث شد، 
آسفالت و نصب علايم امنيتى و آگاهى دهنده در جاده نيشابور به كاشمر در محدوده 
نيشابور نيمه كاره باقى بماند و در صورت تخصيص بودجه تا پايان سال اين مسير تا 

محدوده كاشمر آسفالت خواهد شد.
گرمابى افزود: اگرچه اين جاده در محدوده كاشمر آسفالت شده است، اما از آنجا كه 
مسيرهاى روستايى و جاده اى نيشابور از كاشمر بيشتر است، اختصاص بودجه به اين 
مســير با كمبود روبه رو شد و در اولين بودجه عمرانى كه به نيشابور اختصاص پيدا 

كند، آسفالت اين مسير تكميل خواهد شد.

نماينده نيشابور در گفت وگو با قدس:

راه گردشگران به معدن فيروزه نيشابور هموار مى شود

ســلامت

تشكيل پرونده سلامت براى 3000 سالمند 
خبرنگارقدس  نيشابور- 
اپيدميولوژيست و عضو هيئت 
علمى دانشــگاه از تشــكيل 
پرونده براى 3000 ســالمند 
در مركــز مطالعــه كوهورت 

سالمندى نيشابور خبر داد.
عضو هيئت علمى دانشــگاه 
علوم پزشكى تبريز اظهار كرد: 
در اين شــهر 12 درصد افراد 

60 سال به بالا مشاهده مى شود و ظرف 25 سال آينده جمعيت سالمندى ايران بيش 
از چهار برابر خواهد شد كه بيشترين رشد سالمندى در دنيا را رقم خواهد زد.

نيره امينى ثانى گفت: به اين دليل بر آن شــديم تا همزمان و موازى با مطالعه بزرگ 
«پرشين كوهورت» كه با همت دانشكده علوم پزشكى نيشابور سه سال پيش در نيشابور 
همزمان با سراســر ايران با همكارى 20 دانشــگاه در رده سنى 35 به بالا در خصوص 
بيمارى هاى غيرواگير شروع شد، مطالعه كوهورت سالمندى نيز در نيشابور آغاز شود.

وى خاطرنشان كرد: پروژه كوهورت سالمندى از سال 2015 در نيشابور شروع شد و در 
دى ماه سال گذشته به فاز پايلوت رسيده است. وى با اشاره به همكارى هاى بين المللى 
در خصوص پروژه سالمندى نيشابور گفت: پنج نفر از استادان بزرگ دنيا كه متخصص 
پروژه هاى ســالمندى هســتند و يك متخصص طب سنتى و شمارى از روان شناسان 

بزرگ در كشورهاى مختلف تمامى مطالعات كوهورت نيشابور را پيگيرى مى كنند.

 
ترافيــك

ضرورت اجراى سريع تر مصوبات شوراى ترافيك نيشابور
نيشابور- خبرنگارقدس 
فرماندار نيشابور گفت: دقت 
نظر و سرعت دادن به اجراى 
تصميمات و مصوبات شوراى 
هماهنگى ترافيك شهرستان 
عابر  زيرگذر  ســاخت  بويژه 
كاشــمر  خط  خيابان  پياده 

ضرورى است.
كميته  افزود:  شيبانى  سعيد 
بايد  ترافيك شهرستان  فنى 

نسبت به بررسى و رفع مشكلات اين محور در اسرع وقت اقدام كند.
وى خاطرنشــان كرد: اقدام بسيار خوبى در حوزه ترافيكى شهرستان به سبب اجراى 

همزمان چندين پروژه ترافيكى در شهرستان در حال انجام است.
شــيبانى يادآورشد: اميد است اجراى اين پروژه ها كه شامل ساخت زيرگذر عابر پياده 
خيابان عمار ياســر يا همان خط كاشمر، يكطرفه سازى خيابان دارايى و ساماندهى و 
انسداد بلوار غزالى به كمربندى است، باعث كاهش حوادث ترافيكى و نقاط حادثه خيز 

شهر شود.
معاون اســتاندار و فرماندار نيشابورتصريح كرد: روند اجرايى اين پروژه ها با زمان بندى 
تعيين شده اجرايى تطابق داشته و تكميل اين پروژه ها رضايتمندى مردم و تسهيل در 

ترافيك شهرى را در پى خواهد داشت.
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